
Notulen Algemene Ledenvergadering  gasTvrij Terschelling   
dd10 april 2024 
Locatie: Folkshegeskoalle Schylgeralan in Hoorn 

Aanwezig: Joke de Vries, Marry Harkema, Joep van Hoof, Gerdien Heeringa, Femke Schouten, 
Mathilde Wuite. 
Het bestuur: Jan Houweling, Flip Tocila, Marijke Nieuwenhuis, Paul de Bos. ( Christa Oosterbaan 
met kennisgeving afwezig.) 
 

1. Opening 
Jan Houweling opent de vergadering. Hij stelt de agenda aan de orde en deze wordt 
onder toevoeging van agendapunt 1a, mededelingen, vastgesteld. 
1a Mededelingen. Afmeldingen zijn binnengekomen van: M. Fopma, J. Smit, F. de Ruiter, 
H. de Jong, C. Deodatus, S. Twickler, V. Sikkel, W. Westhuis, A. Buitenwerf, E. Kok. 
Er hebben zich twee nieuwe leden aangemeld: M. Sjoers en B. Waadhoek. 
Voordat verder te gaan, meldt Jan Houweling dat Femke Schouten ook aanwezig is. Zij 
stelt zich voor. Zij is studente aan de universiteit van Wageningen en maakt haar 
eindscriptie over de invloed van het gasboren op de eilanders en dan met name wat men 
van de natuur vindt. 

2. Notulen Algemene ledenvergadering dd 22 juni 2023 en bijzondere ledenvergadering dd 
10 juli 2023.  
Er zijn geen op- of aanmerkingen op beide notulen en zij worden conform vastgesteld. 

3. Financiële zaken. 
-verslag van de kascommissie. Paul de Bos verklaart namens de kascommissie dat de 
ingeleverde financiële bescheiden in orde zijn bevonden en adviseert de vergadering om 
het financiële jaarverslag goed te keuren en het bestuur decharge te verlenen. 
 Jan Houweling deelt de balans en het exploitatieoverzicht/begroting 2024 uit en licht de 
cijfers toe. Ook dit jaar stijgt het vermogen licht doordat er weinig grote uitgaven waren. 
In de begroting 2024 wordt er wel rekening gehouden met meer bestuurlijke kosten ( 
vergaderingen) vanwege de aanvraag van Kistos. 
Paul de Bos vraagt nog naar de wijze waarop Jan Houweling werkt wanneer een 
automatische incasso wordt geweigerd. Jan licht dit bevredigend toe. 
Verder heeft niemand op- of aanmerkingen op de financiële stukken en daarmee wordt 
aan het bestuur decharge verleend. 

4. Inhoudelijk jaarverslag 
Paul de Bos deelt het inhoudelijk jaarverslag uit (aan deze notulen toegevoegd) en 
behandelt alle opgesomde punten. Er zijn door het bestuur toch wel veel zaken gedaan 
het afgelopen jaar is de conclusie. Verder zijn hier geen opmerkingen over. Dit 
inhoudelijke jaarverslag wordt ook conform vastgesteld. 

5. Bestuurssamenstelling. 
In het afgelopen jaar heeft Paul de Bos zich beschikbaar gesteld als bestuurslid en wilde 
wel secretaris worden. Hij heeft het afgelopen jaar dan ook als zodanig gefungeerd 
(onder verantwoordelijkheid van de rest van het bestuur) Een en ander moet echter op 
een algemene ledenvergadering worden besloten. 
Jan Houweling draagt namens het bestuur Paul de Bos voor als bestuurslid en als 
secretaris. De algemene ledenvergadering gaat hiermee akkoord . 
Jan Houweling zeg dat hiermee ook Elvire Pfeiffer-Kok als bestuurslid kan worden 
uitgeschreven. Hij bedankt haar voor haar vele werk de afgelopen jaren en zal haar 



persoonlijk nog even op de hoogte stellen. Het bestuur zal haar een passend presentje 
doen toekomen. 

6. Lopende zaken en toekomstige acties van de vereniging. 
Het bestuur heeft op de aanvraag van Kistos om proefboringen te mogen uitvoeren ten 
noorden van Terschelling een uitgebreide omgevingsvergunningaanvraag bij het 
ministerie van EZK ingediend. Het bestuur heeft het commentaar en de aanvraag 
gedeeld met een groot aantal organisaties en personen. 
Paul de Bos licht het commentaar toe . Dit commentaar en de stukken van de aanvraag 
zijn op de website van de vereniging te vinden. Kortheidshalve komt de kritiek van de 
vereniging neer op onaanvaardbare stikstofdepositie op de Natura 2000 gebieden, licht 
en zichthinder, onveiligheid voor de scheepvaart, slecht voor zeezoogdieren, vogels en 
vissen, verkleining van het areaal waar gevist kan worden en nog wat zaken. 
Gerdien Heeringa vindt met name de veiligheid een belangrijk aspect. Zij snapt niet dat 
de boortoren daar komt te staan. Het bestuur is het daar uiteraard mee eens. 
Wie meer wil weten kan op de website terecht. 

7. Wat verder ter tafel komt. 
Jan Houweling zegt dat Paul de Bos nu , als bestuurslid ,niet meer in de kascommissie 
kan plaatsnemen en vraagt of er iemand van de aanwezigen enthousiast is om dit te 
doen. Marry Harkema stelt zich ogenblikkelijk beschikbaar. Jan Houweling zal Ron 
Bavelaar, het andere lid, benaderen om nog een jaar aan te blijven als lid van de 
kascommissie. 

8. Rondvraag. 
Gerdien Heeringa vraag het bestuur of er al eens contact geweest is met de Vereniging 
van Eigenaren zomerhuizen Paal 8 om te kijken of daar ook nog mensen lid willen 
worden. 
Dat is niet het geval en het bestuur bedankt Gerdien voor deze suggestie en het bestuur 
zal contact opnemen met deze v.v.e. en ook met die van Midsland Noord. 

9. Sluiting. 
Verder niets meer aan de orde zijnde, sluit Jan Houweling de vergadering, niet nadat hij 
iedereen heeft bedankt voor de aanwezigheid en een ieders inbreng 



10 april 2024 ALV vereniging gasTvrij Terschelling 

22 Juni 2023/10 april 2024 Een jaar waarin er veel is gebeurd wat belangrijk is voor onze vereniging: 

1 25-04-2023 Rechter doet uitspraak en steekt stokje voor boren boven 
Schiermonnikoog en ook geen pijpleiding en stroomkabels. Reden, er is 
niet onomstotelijk aangetoond dat er geen natuurschade ontstaat bij het 
Natura 2000 gebied. EKZ had vergunning tot boren al wel afgegeven. 
Hoopvolle uitspraak. 

2 22-06-2023 ALV vergadering 
3 18-07-2023 EKZ moet van rechtswege alsnog de opsporingstermijn verlengen aan 

Kistos. 
4 21-08-2023 LC neemt met ons contact op en informeert ons over de acties die Kistos 

wil gaan ondernemen en schrijft er een artikel over in het LC.  
5 22-08-2023 Wij nemen contact op met Daan Olivier van de provincie hoe staat de 

provincie hierin?   
6 31-08-2023 Gvt zet artikel in De Terschellinger om de inwoners te informeren 
7 21-09-2023 Jan gaat naar Lelystad voor opname Omrop Fryslân wat dezelfde avond 

wordt uitgezonden 
8 Sept 2023 Jan wordt ook voor de radio door Omrop Fryslân 2 keer geïnterviewd wat 

wordt uitgezonden 
9 21-09-2023 Overleg Waddenvereniging Frank Petersen die zeer nauw is betrokken bij 

de procedure tegen de NAM om te boren bij Ternaard, wat uiteindelijk is 
opgeschort. Frank is ook zeer actief geweest voor GvT met Annet om de 
Mijnbouwwet in 2015 te wijzigen.  

10 21-09-2023 Kistos presenteert zich in de Terschellinger  
11 1-10-2023 Kistos weigert gesprek met GvT daar GvT het wil opnemen. Wij zijn 

natuurlijk geen partij voor Kistos. 
12 Oktober en 

december 
2023 

Gesprek met Suzanne Twickler jurist gehad, jurist, die ook heeft 
geholpen in 2015. Daarnaast gesprek gehad met de seismoloog Cees 
van der Kolk over de gevolgen van boringen en wat er gebeurt als men 
door de Cap Lock gaat bij het boren. Zowel Suzanne als Cees zeggen toe 
ons als adviseur bij te staan. 

13 31-10-2023 Bespreking B&W over voortgang  
14 30/31-10 -

2023 
Kistos inloopavonden in Hotel Schylge waar 20 bezoekers komen 
waaronder 3 bestuursleden van GvT 

15 8-11-2023 Jan spreekt in bij de Raadsvergadering op 8 november 2023 en gaat in op 
affakkelen, CO2 en gebruik van zware chemicaliën, schade onderwater, 
duur van 10 tot 25 jaar, licht vervuiling, gevaar vaarroute, boorgruis en 
lekken bij boorputten 

16 16-11-2023   Aankondiging door GvT van voorlichtingsavond in ET 10 op 14-12-2023 
17 13-12-2023 Kistos dient verzoek in voor aanvraag proefboringen er zijn gigantische 

verschillen met wat men als voorlichting heeft gegeven en wat er in de 
aanvraag staat.  

18 14-12-2023 Bijeenkomst ET 10 goed bezocht 35 personen. Paul geeft uitleg aan de 
hand van sheets wat er staat te gebeuren als Kistos zou mogen gaan 
boren en wat de gevaren zijn. Daarna geeft Daan Olivier een presentatie 
over hoe de provincie hierin staat en Frank Petersen van de 
Waddenvereniging moest afhaken i.v.m. ziekte 

19 21-12-2023 Verslag door GvT in de Terschellinger over de presentatie 
20 Januari 2024 Paul maakt uitgebreide samenvatting op de aanvraag stukken van Kistos 

die ook op onze site staan.  
21 21-03-2024 GvT plaatst stuk in de Terschellinger met de titel “Gaswinning bij strand 

op Terschelling dat wil toch niemand (behalve Kistos) LC schrijft ook nog 
een stuk na overleg met Jan 

22 10-04-2023 ALV  GvT actie, goed in de gaten houden van wanneer EZK gaat beslissen 
op aanvraag proefboringen Kistos. 



 


